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1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

2. Bordet rundt 

Rådets medlemmer orienterede om aktuelle problemstillinger og 

fokusområder. Der blev blandt andet orienteret om følgende: 

 

• Alkorådets besøgstal er faldet en del grundet ombygning 

omkring bygningen. Alkorådet flytter over til værestedet 

i Møllergade (VIM) den 22. februar 2025.  

• Varmestuen har i 2025 fokus på fælles faglig frivillighed 

med fokus på, at de frivillige føler sig mere inkluderet og 

fagligt forberedte. Der er fastsat to frivilligmøder. Der er 

pt. 18 frivillige. Samarbejde med Svendborg Kommune 

om flere projekter. 

• Bankospil på Stenbruddet arrangeret af SAND. Der er 

ikke længere i lukket i sommerferien, og der er efter 

brugernes ønske fokus på at igangsætte flere aktiviteter.  

• Impuls er ved at producere foldere om, hvad Impuls er 

for et værested, som kan lægges hos fx læger, bibliote-

ker mv. 

• De tre behandlingsafdelinger er blevet slået sammen og 

har fået en fælles leder.  

• M-ACT projektet er igangsat med deltagelse af både 

Svendborg Kommune og Varmestuen, og går ud på or-

ganisatorisk at etablere M-ACT som bostøttemetode til 

udsatte med fokus på fleksibilitet. 
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• De anbragtes vilkår har fokus på at oplære ”næste gene-

ration” til frivilligt arbejde og bestyrelsesarbejde.   

 

3. Opsamling (temadrøftelse om boliger og nyt vedr. Den                       

Blå Lagune om tag, varmekilde og arv)  

 

Vedr. boliger blev det drøftet: 

 

• Hvor mange små boliger, der er er konverteret til større boliger 

og om der kommer tilstrækkeligt med små billige boliger til.  

 

• Den nye anvisnings- og udlejningsaftale, der er indgået mellem 

boligforeninger og Svendborg Kommune, hvor der som en del af 

aftalen bliver etableret boligformidlingsmøder med fokus på 

bæredygtige anvisninger. 

 

• Varmestuen oplever en opadgående kurve ift. flyttehjælp. 

 

• Ønske om drøftelse af om målgruppen til akutboliglisten kan 

udvides.  

 

• Det aftales, at invitere de medarbejdere i Socialafdelingen, der 

arbejder med boligformidlingsmøderne med til næstkommende 

møde i Rådet for Socialt Udsatte.  

 

Vedr. Den Blå Lagune: 

• Der blev orienteret om, at der bliver påbegyndt installation af 

varmekilde og udskiftning af tag i februar 2025, mens det står 

på, stilles en skurvogn til rådighed for brugerne. Der er stadig 

meldinger om, at der er vådt i Den Blå Lagune. Processen med 

at indsamle brugernes ønsker til, hvad arven, som Den Blå La-

gune har modtaget ultimo 2024, er sat i gang. SSSU skal ud-

vælge og godkende ønskerne til, hvad arven skal bruges på.  

 

 

4. Nyt fra forvaltningen 

 

• Kontanthjælpsreformen og afskaffelse af §34-støtte: 

Der er vedtaget en ny kontanthjælpsreform. De nye regler i re-

formen får virkning fra 1. juli 2025, og betyder blandt andet, at 

den særlige støtte til høje boligudgifter, som kan gives jævnfør 

§ 34 i Lov om aktiv socialpolitik afskaffes for personer i kon-

tanthjælpssystemet. Øvrige ydelsesmodtagere kan fortsat 

modtage ydelsen. For nogle af de borgere, der i dag modtager 

støtte efter § 34 vil der være overgangsydelser, hvorfor effek-

terne af afskaffelse af støtte efter § 34 først må formodes at få 

fuld gennemslagskraft, om 2 år, hvor overgangsydelserne op-

hører. Der er i Svendborg Kommune ikke foretaget en bereg-

ning af de faktiske konsekvenser, som den nye kontanthjælps-

reform medfører for de borgere, der i dag modtager støtte ef-

ter § 34. Der er i både forvaltningen og i det politiske niveau i 

Svendborg Kommune fokus på kontanthjælpsreformen og de 

mulige konsekvenser, som afskaffelse af §34 kan få.  
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• Afrapportering samt handleplaner for masterplanen for det so-

ciale område blev forelagt for Senior-, Social- og Sundhedsud-

valget i januar 2025. Næste afrapportering vil ske i september 

2025. 

 

• Processen vedr. opførsel af skæve boliger er sat i gang, og der 

arbejdes aktuelt på screening af potentielle grunde. 

 

 

5. Årshjul for rådet i 2025 

Der er tre møder tilbage i rådet i 2025: 

 

• Torsdag den 8. maj kl. 9:00-11:00 

• Tirsdag den 19. august kl. 9:00-11:00 

• Tirsdag den 2. december kl. 9:00-11:00 

 

Derudover er rådet inviteret til dialogmøde med Senior-, Social- og 

Sundhedsudvalget den 6. maj kl. 14:30-15:15. 

 

Rådet for Socialt Udsatte ønsker afholde et valgmøde i september 

2025.  

 

På de resterende møder i 2025 ønskes der at fokusere på boliger, Den 

Blå Lagune, unge og hjemløshed, status på sociale indsatte for udsatte 

ældre samt overlevering til de medlemmer, der kommer til at bemande 

Rådet for Socialt Udsatte fra januar 2026. 

 

Dagsordenspunkter til kommende møder: 

 

Maj: Planlægge valgmøde i september, boliger, unge og hjemløse og 

status på Den Blå Lagune. 

 

August: Status på sociale indsatser for udsatte ældre samt konsekven-

ser af kontanthjælpsreformen.  

 

December: Opsamling på rådets arbejde og overleveringsbrev til det 

nye råd. 

 

6. Evt. 

Der blev spurgt ind til, hvordan og hvem der træffer beslutning 

om bemanding af rådet fra januar 2026.  

 

 

 

 

 

 


